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Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 16 juni 2009

Tijdens het Algemeen Overleg over Vergrijzing en het Integrale Ouderen-
beleid van 5 november 2008 (Kamerstuk 29 389, nr. 14) heeft mijn ambts-
voorganger op verzoek van de heer Omtzigt de toezegging gedaan om in
mei 2009 een onderzoek naar de gevolgen van de afschaffing van de
partnertoeslag naar uw kamer te sturen. Met deze brief kom ik aan deze
toezegging tegemoet. In de bijlage treft u een meer uitgebreide beschrij-
ving van de effecten van de afschaffing (bijlage 1).1 In deze brief zal ik in
eerste instantie ingaan op de mate van bekendheid met de afschaffing.
Vervolgens zal ik ingaan op de specifieke informatie waar de heer Omtzigt
tijdens het genoemde AO om heeft gevraagd.

Tijdens het algemeen overleg van 5 november 2008 is u toegezegd dat er
jaarlijks een meting zal plaatsvinden naar de bekendheid met de afschaf-
fing van de AOW-partnertoeslag, waarna dit resultaat zal worden vermeld
in de begroting. In 2008 was de afschaffing bij 21% van de respondenten
bekend. Er is nu een herhaalmeting uitgevoerd (zie bijlage 2).1 Voor deze
herhaalmeting komt het percentage op 19%. Ondanks de communicatie-
campagne is de bekendheid dus afgenomen. Dit geeft aan hoe weerbar-
stig deze materie is en hoe belangrijk het is dat we een vinger aan de pols
houden om zodoende de communicatie te blijven verbeteren.

Naast cijfers over de bekendheid is het onderzoek ook gebruikt om inzicht
te krijgen hoe de campagne tot nu toe door het publiek is ontvangen. Deze
informatie zullen we gebruiken voor het vervolg van de communicatie-
campagne. Over de inhoud van deze campagne heb ik u recent bericht
(Kamerstukken II, 2008/2009, 29 389, nr. 18). Doordat we nu in staat zijn
een meer gerichte campagne te voeren verwacht ik dat de bekendheid toe
zal nemen.
Mijn voorganger heeft de SVB gevraagd een mailing uit te voeren. Deze
mailing houdt in dat alle mensen die vanaf 2015 als eerste te maken zullen
krijgen met de afschaffing van de AOW partnertoeslag een brief
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ontvangen van de SVB. Ik verwacht veel van deze mailing, die de SVB nog
vóór 1 juli zal starten.
Beide instrumenten, de gerichte campagne en de mailing, zullen elkaar
versterken. Ik zal de SVB vragen de mailing uit te breiden naar andere
leeftijdscohorten.

De heer Omtzigt heeft tijdens het algemeen overleg van 16 april jl.
(Kamerstuk 29 389, nr. 17) aangegeven dat hij vasthoudt aan zijn wens
streefwaarden te benoemen voor de bekendheid met de afschaffing van
de AOW-partnertoeslag. In de brief van 28 mei 2008 (Kamerstukken II,
2007/2008, 31 200 XV, nr. 88) is toegelicht waarom het benoemen van
streefwaarden nagenoeg onmogelijk is. Zoals in deze brief verwoord,
hangt dit samen met de dynamiek in de doelgroep, de moeilijk te beïn-
vloeden bereidheid van burgers om informatie in zich op te nemen, en het
hierdoor ontbreken aan inzicht in een realistisch streefniveau.
Ook ik wil met de heer Omtzigt dat de bekendheid met de afschaffing
toeneemt. Het hanteren van een resultaatswaarde biedt mijns inziens
voldoende houvast om te bepalen of de campagne het gewenste effect
heeft.

Tijdens het algemeen overleg van 16 april jl. heeft de heer Omtzigt een
aantal vragen gesteld ten aanzien van de gevolgen van de afschaffing van
de AOW-partnertoeslag. Hij vroeg zich ondermeer af in hoeverre mensen
zich bijverzekeren, anticiperend op de afschaffing. Op basis van een recent
afgerond onderzoek (zie bijlage 2) blijkt dat 20% van de mensen die op de
hoogte zijn van de afschaffing van de partnertoeslag maatregelen hebben
getroffen om hier financieel beter op voorbereid te zijn. Nog eens 8% is dit
van zins. Het gaat dan om het opzij leggen van extra spaarmiddelen, het
afsluiten van een lijfrenteverzekering of koopsompolis, ofwel het langer
doorwerken door de geënquêteerde zelf of door de partner.

Verder was de heer Omtzigt geïnteresseerd in de mate waarin pensioen-
fondsen aanvullingen regelen voor hun cliënten. Navraag bij pensioen-
fondsen wijst uit dat fondsen over het algemeen wel voorlichting geven
aan hun cliënten, maar dat er geen specifieke voorzieningen worden
getroffen.

In antwoord op de vraag hoeveel mensen vanwege de afschaffing zullen
zijn aangewezen op een aanvulling vanuit de bijstand, kan ik melden dat
dit, zoals uit bijgevoegd onderzoek blijkt, uiteindelijk zal oplopen tot naar
schatting enkele duizenden gevallen.

De staatssecretaris van Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
J. Klijnsma

Tweede Kamer, vergaderjaar 2008–2009, 29 389, nr. 19 2


